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V novo leto z novimi upi

Leto 1985 se je izteklo. Kljub zaostrenim po
gojem gospodarjenja v preteklem letu smo v pri
merjavi z drugimi še vedno v nekaj boljšem polo
žaju, toda, koliko časa še ...?

Novi devizni zakon, zaostrena posojilna poli
tika, odplačevanje tujih dolgov in obresti, zmanj
ševanje stanovanjske gradnje in druge investi
cijske dejavnosti, neustrezna tečajna politika in 
stimuliranje izvoza, cenovna nesorazmerja med 
surovinami in končnimi izdelki in ne nazadnje 
nizka motiviranost za delo kot posledica pre
majhnih osebnih dohodkov in drugi subjektivni 
vzroki, nam bodo povzročili ogromno težav v le
tošnjem poslovanju.

Prve projekcije plana kritja, dohodka in stro
škov kažejo zaenkrat velik razkorak.

Z intenzivnim delom, v tem mesecu, bomo po
skušali uskladiti stroške in dohodek, vendar go
tovo ne bo šlo brez zagotovitve dogovorjene 
delovne in poslovne discipline, kar bo možno do
seči z ugotavljanjem in sankcioniranjem odgo
vornosti na vseh ravneh. V ta namen je bil izde
lan predlog ukrepov za boljšo in večjo učinkovi
tost pri delu, katerega je obravnaval delavski 
svet DO 26. 12. 1985 in ga dal v javno obravnavo. 
Prepričan sem, da bo predlog ukrepov velika ve
čina dobrih delavcev podprla, saj nam le bistve
no večja učinkovitost in produktivnost zagota
vljata obstoj.

Seveda je poleg večje delovne in poslovne di
scipline potrebno tudi neprestano vzpodbujanje 
večje ustvarjalnosti in kreativnosti pri delu, iz
boljšanje kvalitete izdelkov, pravilna tržna 
usmeritev z vgrajenimi mehanizmi hitrega infor
miranja in prilagajanja spremenjenim razme
ram na tržišču, skratka, agresivna prodajna poli
tika na domačem in tujem trgu. Potrebna je tudi 
fleksibilna in odprta kadrovska politika za zapo
slovanje mlajših, sposobnih kadrov, ki bodo v 
prihodnosti prevzemali odgovorne naloge.

Za izvajanje naštetih nalog je treba zagotovi
ti izpolnjevanje vseh planov v temeljnih organi
zacijah in v delovni organizaciji s konkretnimi 
zadolžitvami posameznikov, torej, potrebno je 
doseči visoko organizacijsko učinkovitost.

Boljša organizacija dela, nekaj več poslovnega 
optimizma, večja tehnološka in delovna discipli
na, varčevanje na vseh nivojih ter še agresivnej
ša poslovna politika nas morajo v letu 1986 pri
peljati k boljšim kvantitativnim in kvalitetnim 
rezultatom. Ali bo 1986. leto uspešno, bo odvisno 
predvsem od nas samih, čeprav ne smemo zane
mariti novosprejetih zakonov, ki lahko bistveno 
vplivajo na poslovne rezultate.

France Bajt, ing
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15. in 16. 1. 1986 je bilvBohinju in Jugoslaviji prvič organiziran svetovni pokal v smučarskih tekih. Čla
ni organizacijskega komiteja Bohinj so se letos zelo potrudili. Prvega dne so tekmovali v solo tekih mo
ški 15 km, naslednji dan pa štafetni teki moški 4x 10 km za svetovni pokal štafet. Pripravili so tudi za 
vse uvrščene tekmovalce spominska darila in odličja. Množica gledalcev pa je tudi pripomogla k uspeš
nemu poteku smučarske prireditve.
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Srečno novo 
plansko 
leto 1986

Negotovosti in nejasno
sti o pogojih gospodarjenja 
so v začetku letošnjega leta 
še večje kot smo jih bili vaje
ni v zadnjih letih. Razkorak 
med uradnim optimizmom o 
vseh ključnih gibanjih gospo
darstva in neuradno črno- 
glednostjo, ki temelji na iz
kušnjah iz preteklih let, je za 
normalno plansko logiko ne
premostljiv. Sprejetje nove 
zakonodaje za vsa ključna 
področja gospodarjenja še 
otežuje razmišljanja o bližnji 
prihodnosti, še posebej, ker 
zaenkrat še ne znamo oceniti 
praktičnih posledic novih za
konov.

Novoletna negotovost zavi
ra tudi izdelavo domačih 
planskih dokumentov. Vsi 
smo zelo črnogledi pri oceni 
inflacijskih gibanj nabavnih 
cen in optimistični pri oceni 
gibanj prodajnih cen naših 
izdelkov, kjer ocenjujemo, da 
bo dvig prodajnih cen manjši 
kot prejšnja leta. Rezultat 
takšnih razmišljanj je zelo 
nizek planski dohodek, od 
katerega pa so odvisni naši 
osebni dohodki in razvojni 
načrti, kjer pa se nam zdi 
vsako razmišljanje o nižjih 
planskih izhodiščih za ti dve 
kategoriji nesprejemljivi.

Zato ob novem letu in ob 
sprejemanju planskih doku
mentov za leto 1986 želimo 
več doslednosti v razmišlja
nju o gospodarjenju v pri
hodnjih dvanajstih mesecih. 
Tehtnica inflacije (pa naj bo 
50 ali 90 %) se ne more brez 
katastrofalnih učinkov na 
narodno gospodarstvo preti
rano nagniti na stroškovno 
ali dohodkovno stran. Tak
šno spoznanje planerjem več 
koristi ob začetku leta kot 
(ob moči argumentov) v sre
dini leta, ker bo sicer v naših 
planih še večji odstotek od
padnega papirja.

Vodja plana
v ___________________________ y



Plan je premalo ambiciozen in 
spodbuden

PRIPOMBE k predlogu družbenega plana 
SR SLovenije za obdobje 1986—1990

S tem srednjeročnim obdobjem 
ne moremo biti zadovoljni, ker ni
smo uspeli rešiti bistvenih proble
mov. Strojna oprema se nam stara, 
investicije padajo, obremenjenost 
gospodarstva narašča, pogoji go
spodarjenja se slabšajo, izvoz peša, 
skratka težave rastejo.

Sprašujemo se, kaj smo konkret
nega ukrenili, da bomo naše pro
bleme resno pričeli reševati — 
praktično malo ali skoraj nič.

V združenem delu smo pripra
vljeni na trdo delo in odrekanje 
kljub temu, da velikokrat nismo do
bili podpore pri naših prizadeva
njih.

Nismo pa v nedogled pripravljeni 
žrtvovati naš razvoj in plačevati tu
je napake.

Upamo, da smo prebrodili ob
dobje negotovosti in neperspek
tivnosti. V združenem delu potre
bujemo takšne pogoje gospodarje
nja, ki bodo omogočili večjo proiz
vodnjo, izvoz in več dohodka v ko
rist celotne družbe.

Ne moremo imeti za vsako fede
ralno enoto svoje ekonomske poli
tike. Prehodno obdobje je bilo do
volj dolgo in zato morajo povsod 
veljati pravila dobrega gospodarje
nja. Zapiranje v republiške meje so 
glavne ovire za razvoj moderne 
tehnologije, ki jo vedno bolj zane
marjamo, kar bo naš zaostanek v 
razvoju še povečalo. Po novem de
viznem zakonu bomo zaradi velike
ga izvoza naše republike še več do
hodka izgubili, ker bodo devize 
prenizko vrednotene. Glede na po
trebe je plan premalo ambiciozen

in spodbuden. Če pa analiziramo 
sedanje gospodarsko stanje, lahko 
ugotovimo, da bomo zastavljene 
cilje težko izpolnili.

Nadaljujemo z administrativnim 
vodenjem gospodarstva, kar doslej 
ni dalo željenih rezultatov. Ne izva
jamo dolgoročnega programa go
spodarske stabilizacije. Še vedno 
preveč jemljemo dobrim in dajemo 
slabim gospodarjem.

Na področju investicije ohranja
mo dosedanjo prakso. Ekstenzivni 
razvoj zahteva veliko surovin, veli
ko porabe energije, veliko nekvalifi
ciranih delavcev ter zapiranje pred 
tujo konkurenco.

Takšna industrija povzroča eko
loške katastrofe, kar je za majhno 
Slovenijo nesprejemljivo.

Ugotavlja se, da je onesnaženost 
okolja takšna, kot bi v Sloveniji ži
velo 9 milijonov prebivalcev.

Če se bo proces umiranja goz
dov še naprej nadaljeval s takšno 
naglico kot to ugotavljamo v zad
njih letih, lahko kmalu pričakujemo 
katastrofalne posledice. Pri tem se 
sprašujemo, ali bomo s takim rav
nanjem nadaljevali in v čigavem in- 
tersu.

Namesto, da bi se hitreje vključe
vali v mednarodno delitev dela, 
vedno težje obvladujemo že osvo
jene pozicije.

Kako se bomo razvijali v nasled
njih petih letih, je v veliki meri od
visno od sistemskih ukrepov eko
nomske politike, saj brez novih 
vzpodbud ne bomo mogli hitreje 
napredovati.

Jordan Blaževič

Z dogovarjanjem nismo
zadovoljni

PRIPOMBE k poročilu delegacije Skupščine SR Slovenije 
v zboru republik in pokrajin Skupščine SFRJ

Usklajevanje na zvezni ravni po
teka prepočasi, zato se je sprejem 
važnih dokumentov zavlekel do 
konca leta. S takšnim stanjem ni
smo zadovoljni. Kako naj na ravni 
republike in še manj v združenem 
delu pripravimo realne plane za 
prihodnje obdobje?

Od dogovarjanja pričakujemo 
skupne rešitve, ki bodo omogočale 
hitrejši razvoj in s tem hitrejše re
ševanje naših težav.

Dogovoriti bi se morali, kako bi 
skupno več naredili, za kar imamo 
vsekakor realne možnosti. Na ta 
način bi skupaj ustvarili večji doho
dek. Na žalost dogovarjanje ne po
teka v tej smeri, ampak v smeri de
litve še ne ustvarjenega dohodka. 
Še vedno dajemo prednost delitvi 
pred ustvarjanjem.

Zvezna administracija se krepi. 
Vse več pooblastil se prenaša na 
ZIS in NB ki sta glavna krivca za se
danje stanje, ker nista pravočasno 
ukrepala proti prevelikemu zadol
ževanju in nesmotrnemu investira
nju. Zato nas skrbi, kako učinkovito 
bomo reševali naše probleme. Pre
več delegacij vidi rešitev svojih te
žav edino s solidarno pomočjo dru
gih delov države. Razvitejši deli dr

žave so vedno manj sposobni zbi
rati vedno večja sredstva za skupne 
namene in zato dosegajo v razvoju 
vse skromnejše rezultate.

Pri tem se nihče ne vpraša, kje 
bomo vzeli potrebna sredstva. Ali 
bomo spet povečali obremenitev 
že preobremenjenega gospodar
stva? Vsakdo hoče le svoje pravi
ce, dolžnosti pa prepušča drugim. 
Klub nerazvitih se širi. Če bi v pre
teklosti vodili primerno ekonomsko 
politiko, bi imeli v tem klubu samo 
še AP Kosovo. Pri najuspešnejših iz
voznikih se poraja bojazen, da jim 
bo novi devizni zakon onemogočil 
tak izvoz kot doslej.

Ali smo res toliko truda vložili za
man? Kdo bo prevzel odgovornost, 
če bo izvoz manjši?

V združenem delu ne vemo, ka
ko bomo prej prišli do potrebnih 
deviz. Ali naj še naprej toliko izva
žamo, ali pa naj se čimprej postavi
mo v vrsto v Beogradu, kjer bodo 
delili devize?

Pričakujemo, da bo namesto ne
stvarnih želja prevladala prava eko
nomska logika in realne možnosti, 
ker nam v nasprotnem primeru do
govarjanje ne korj|

laževič

TO FILBO 
izbrala
novega direktorja

Na osnovi odpovedi delovnega razmerja dosedanjega di
rektorja TO Filbo Staneta Koselja je DS TO Filbo razpisal 
prosta dela in naloge individualnega poslovodnega organa di
rektorja TOZD.

Razpisna komisija je na osnovi vseh mnenj predlagala DS 
TO v izbiro dva kandidata. DS TO je na svoji seji, 4. 11. 1985 
izbral za direktorja TOZD Filbo Vladimirja Siliča, organiza
torja dela, rojenega 11. 12. 1939, stanujočega na Bledu, Jelov
ška 18.

mi nalogami in pristojnostmi. 
Organizacijo torej, v kateri bo 
vsakdo vedel, kaj mora narediti, 
kdaj mora delo dokončati, skrat
ka da bo vsakdo imel občutek, 
da le dosledno spoštovanje take
ga koncepta dela vodi k realiza
ciji planskih obveznosti in dose
ganju dohodka, ki bo zadostoval 
za vse namene razporejanja in 
nenazadnje za take osebne do
hodke, ki bodo stimulacija za do
bro delo. Tu pa smo že pri drugi 
pomembni nalogi, to je dopolni
tvi sistema delitve po delu in re
zultatih dela. Vpeljati bo treba 
taka merila za ugotavljanje koli
čine in kvalitete opravljenega 
dela, ki bodo slehernemu posa
mezniku in skupini omogočila, 
da z dobrim in kvalitetnim de
lom odločilno vpliva na svoj 
osebni dohodek. To pa med dru
gim pomeni slehernega posa
meznika zainteresirati za dobro, 
kvalitetno in pošteno opravlja
nje dela.

Naslednja pomembna zadeva 
je obvladovanje tržišča do take 
mere, da bo zagotovljeno delo za 
vse že zaposlene in tudi za tiste, 
ki so še voljni svoje moči usme
riti v razvoj strojništva v Bohi
nju. Prav razvoj pa je tudi eno 
od področij dela, ki bo v mojem 
nizanju nalog moral dobiti 
ustrezno pozornost. Nič novega 
ne bom povedal, če rečem, da 
bomo morali naš razvoj usmer
jati tako, da bo v naših izdelkih 
vloženega čimveč dela in znanja 
in manj materiala. Seveda pa je 
ta razvoj pogojen z doseganjem 
ustreznih rezultatov danes in 
akumulacije, ki bo omogočila 
vlaganja v razvoj novih progra
mov in tehnologije. Vseh doslej 
naštetih nalog pa ne bo mogoče 
realizirati brez sposobnostih lju
di, ki bodo svoje naloge opra
vljali v uglašenem orkestru. Za
to se za dosego navedenih ciljev, 
ki so predvsem v korist vsem de
lavcem v TO, ne bom pomišljal 
poseči po kateremkoli ukrepu, 
ki mi je na voljo, vključno z mo
rebiti potrebnimi kadrovskimi 
zamenjavami.

Naslednja zadeva, ki je nika
kor ne bom zanemaril, oziroma 
na tem celo gradim ves svoj kon
cept vodenja TO, je odločanje v 
sodelovanju z vsemi delavci, ka
terih cilj je razvoj in napredek 
TO Filbo in brezkompromisno 
odrekanje pravic tistim, ki bi ho
teli živeti na tuj račun.«

Vladimir Silič se je po pridob
ljenem poklicu strojnega klju
čavničarja redno zaposlil kot 
orodjar v Tovarni verig Lesce. 
Leta 1970 je opravil zaključni iz
pit na Tehniški šoli za strojno 
stroko v Ljubljani in si tako pri
dobil poklic strojnega tehnika. 
Ves čas je ostal zvest Verigi; 
opravljal je dela na termični ob
delavi kot kalilec, kasneje kot 
delovodja na termični obdelavi 
verig. Ob delu je dokončal prvo 
stopnjo na Visoki šoli za organi
zacijo dela v Kranju iz organiza- 
cijsko-računalniške usmeritve. 
Nato je opravljal dela in naloge 
na področju organiziranja raču
nalniške obdelave podatkov in 
delitve po delu. V avgustu 1980 
je prekinil delovno razmerje v 
Verigi in se zaposlil na Republi
škem sekretariatu za ljudsko 
obrambo v RCOU Poljče kot po
močnik načelnika za materialno 
tehnične zadeve, kjer je ostal 
dve leti.

Od 1. 5. 1982 je opravljal pro
fesionalno funkcijo predsednika 
ZSS OS Radovljica.

Ob prevzemu nove dolžnosti 
— direktorja TO Filbo smo tov. 
Siliča vprašali o načrtih v tej te
meljni organizaciji in velikodu
šno nam je predstavil svoj kon
cept:

»Na vprašanje o mojih načrtih 
v TO Filbo se moram v svojem 
odgovoru omejiti predvsem na 
nekatera, za moje pojme živ
ljenjsko pomembna področja de
la.

Na prvem mestu je vsekakor 
potrebno omeniti, da je eno od 
teh prav gotovo izpeljava nove- 

organizaciiskega koncepta, s 
 ̂'2^tsioielosegli.večjo deli

tev defeÄ oiitaa^nej e določeni
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Sklepi samoupravnih
organov

Delavski svet DO (26. 12. 1985)
1. Ugotovil je. da so bile smernice za plan 1986 in srednjeročni 

plan 1986—1990 sprejete na vseh zborih v TO in DSSS in potrdil 
veljavnost.

2. Obravnaval je predlog meril nagrajevanja za leto 1986 in jih 
posredoval v javno obravnavo.

3. Sprejel je prejemke in dodatke za leto 1986.
4. Obravnaval je predlog ukrepov za boljšo učinkovitost pri de

lu ter jih posredoval v javno obravnavo.
5. Sprejel je
— SaS o podaljšanju SaS o zagotavljanju sredstev za pospeše

vanje konvertibilnega izvoza za leto 1986
— SaS o temeljih plana ekonomskih odnosov s tujino SRS za 

obdobje 1986— 1990
— SaS o dolgoročnem poslovno-tehničnem sodelovanju, zdru

ževanju dela in sredstev med Zavodom za raziskavo materiala in 
konstrukcij Ljubljana in proizvajalci stavbnega pohištva

— SaS o temeljih plana Raziskovalne skupnosti Slovenije za ob
dobje 19 8 6 -1 9 9 0

— kreditno pogodbo med DO Merkur Kranj in DO LIP Bled
6. Sprejel je sklep o povišanju kvote izplačila OD v gotovini, ki 

znaša 20.000 din.

Delavski svet TO Rečica (19. 12. 1985)
2. Obravnaval je poročilo inventurne komisije za obdobje ju- 

lij—september 1985 in ga potrdil v predloženi obliki. Pri poslova
nju z materiali v sklad. potr. materiala in sklad. got. izdelkov je za
dolžil neposredne vodje, da v okviru del in nalog redno spremljajo 
prevzem in oddajo. Vsa večja odstopanja naj se pred obravnavo na 
DS predhodno razčistijo z delavci kontinuirane inventure.

2. Potrdil je cenik stavbnega pohištva — vrata, cenik za strop
ne in stenske obloge, cenik izrezov in storitev ter ceno l-nosilcev. 
Nove cene veljajo od 19. 12. 1985 dalje, oz. cenik storitev od 3. 1. 
1986 dalje.

3. Potrdil je spremembe in dopolnitve Statuta in SaS Ljubljan
ske banke, Temeljne banke gorenjske Kranj SaS o spremembah in 
dopolnitvah SaS o združitvi v Ljubljansko banko — združeno banko 
ter za podpisnika pooblastil predsednika DS TO.

4. Za delegata v organe samoupravljanja Ljubljanske banke, Te
meljne banke Kranj je za naslednje mandatno obdobje 1986 do 
1988 imenoval Franca Globočnika.

5. Potrdil je samoupravni sporazum o temeljih plana samo
upravne stanovanjske skupnosti za srednjeročno obdobje 
1986—1990 v predloženi obliki in za podpisnika imenoval Petra 
Debelaka.

6. Potrdil je iskustvene normative za dela in naloge pri stiskal
nici Leopida in Berlasso z veljavnostjo od 1. 12. 1985 dalje.

7. Zahtevo za varstvo pravic Janeza Skaliča je DS zavrnil. Potrdil 
je predlog odbora za gospodarjenje.

8. Potrdil je pogodbo o sovlaganju finančnih sredstev v višini
I ,  320.000.— din Zavodu za raziskavo materiala in konstrukcij 
Ljubljana za nabavo dopolnilne raziskovalne opreme. Za podpis po
godbe je pooblastil direktorja TO Jožeta Kastelica.

Delavski svet TO Podnart (11. 12. 1985)
1. Sprejel je samoupravni sporazum o temeljih plana KS za ob

dobje 1986—1990 v predloženi obliki in za podpisnika imenoval 
direktorja TO;

2. V 8-dnevno javno obravnavo je posredoval predlog sistemi
zacije posrednih del s spremembo ur pri delih in nalogah kotlovni- 
čar-čuvaj in pomočnik pri uslužnostnem razrezu, kjer se ure pove
čajo iz 2200 na 4400 ur;

3. Potrdil je nove cene oblog in uslug. Cene oblog veljajo od
I I .  12. 1985 dalje, cene uslug pa od 1. 1. 1986 dalje;

4. Sprejel je poslovnik o obratovanju kotlovnice in sušilnice v 
predloženi obliki;

5. Jožeta Ambrožiča je imenoval v odbor za organizacijo, kadre 
in stanovanja DO LIP Bled,

6. Potrdil je nabavo kopirnega stroja na licitaciji v DO Intertra- 
de Ljubljana in nakup regalov v Primatu Maribor za skladišče repro 
materiala;

Delavski svet DSSS (24. 12. 1985)
m J '  ^tavnaval je program investiranja v računalništvo v LIP-u 
Bled in dal k programu soglasje.

2. Na prosta dela in naloge finančnega sektorja je sprejel Bran
ka Vrhunca, oec., iz Radovljice, Cankarjeva 36.

3. Obravnaval je predlog sistemizacije dela komunikacijski in
ženir v AOP in ga posredoval v javno obravnavo.

4. Imenoval je inventurne komisije za popis osnovnih sredstev, 
drobnega inventarja, gotovine, vrednotnic in dvomljivih terjatev.

5. Sprejel je SaS o temeljih plana Samoupravne stanovanjske 
skupnosti občine Radovljica za srednjeročno obdobje 1986—1990

Nova oblika — nova vsebina?
Naše Glasilo izhaja redno od leta 1970 (prej obča

sno) m esec za m esecem . Vemo, da nastaja v skupnih 
službah, vemo, kdo so uredniki, m ogoče tudi vem o kdo 
ga tiska. Pa je  to dovolj? Ali sm o se kdaj vprašali, 
kako nastane besedilo osmih ali desetih strani, kaj 
nam sploh pom eni Glasilo in koliko stane?

Odločili sm o se, da LIP mora im eti svoje Glasilo, pa 
ne zato, da bo samo sebi nam en! Informiranje ni obi
čajno delo. Informacija predstavlja v današnjem času 
znanje, le-to  pa pom eni moč, m oč obvladovati položaj. 
S časopisi objavljamo informacije, torej javnost sezna
njamo z nečim, kar hočem o, da ve. Ravno zato pripisu
je naša družba informiranju velik pom en ter ga p ose
bej opredeljuje tako v ustavi kot v zakonih.

Najhitreje lahko odgovorimo na vprašanje koliko 
stane Glasilo. Ob vsesplošnem  dvigovanju cen tudi pa
pirnice in tiskarne niso ostale ob strani. Račun za de
cembrsko številko je  znašal 272.622 din.

Na odboru za splošne zadeve, družbeni standard in 
obveščanje ter na uredniškem odboru sm o se odločili, 
da preidem o na manjši format Glasila in slabši papir, 
razmišljamo pa tudi o tem, da bi tekst sami stavili na 
Partnerja. Nekaj bom o gotovo prihranili. Ugotovili pa 
smo, da bo treba nekaj ukreniti pri vsebini Glasila, 
kajti vseh področij poslovanja nam nikakor ne uspe 
pokriti. Zato bi bilo potrebno pritegniti k pisanju več 
sodelavcev.

K aj nam torej pom eni Glasilo? Še prej bi morda 
morali vprašati, kaj nam pom eni LIR! A li nam pom eni 
samo kruh? V večini je  tako! Zelo odtujena si družba 
sm o postali. Ne zanima nas prav nič drugega kot od
stotek povišanja OD; sindikalni nakupi in vsem ogoče 
koristi za posameznika. M ogoče še prazno govoričenje 
in nič drugega. Ali se lahko sprijaznimo s  takim nivo
jem  naših odnosov? A li nam je  kot delavcem LIP-a 
vseeno, koliko denarja izgubimo pri reklamacijah, ka
ko gospodarimo z lesom  in drugim materialom, kak
šne so razvojne m ožnosti, kakšni so problem i v naba
vi, s kakšnimi težavami se srečujem o v proizvodnji na
ših artiklov, kako se bojujem o na tujem trgu itd. itd.

Delo je  predpogoj pravice do odločanja. Z  vestnim  
in odgovornim delom stopamo v aktiven, pozitiven od
nos do sodelavcev, do tem eljne organizacije, do njenih 
problemov. Če je  naš odnos do dela odgovoren, potem  
nam ne m ore biti vseeno, kaj se dogaja v posam eznem  
tozdu. Če nam ni vseeno, potem  hočem o biti seznanje
ni tako s pozitivnim i kot negativnimi informacijami. 
In to je  namen Glasila. S  posredovanjem  resničnih in 
točnih informacij zožujem o prostor raznoraznim  
ustreznim dezinformacijam, ki ob pomanjkanju 
resničnih vesti dobijo življenjski prostor v vsaki sredi
ni.

Pisanje člankov pa ne m ore biti stvar le članov 
uredniškega odbora in nekaterih stalnih dopisnikov, 
tem več mora pri Glasilu sodelovati čimširši krog ljudi. 
Le tako bo lahko pokrita celotna problematika delov
ne organizacije.

R es je, nism o vsi vešči pisanja za časopis. Vendar 
tudi ideja, kaj in o čem  pisati, je  dobrodošla. M nogo la
žje je  potem  ustvariti Glasilo; vsebina ni enostranska, 
je  zanimiva.

K o se na uredniškem odboru pogovarjamo o našem  
Glasilu, imamo občutek, da bolj kot aktivni delavci be
rejo Glasilo naši upokojenci. Zelo vzpodbudno je  to, 
toda kaj pa m isli o Glasilu 1100 zaposlenih. A li nas za
nimajo samo še šale in senzacije in privlači bulvarski
tisk? Bodim o optim isti in recimo, da to ni r e s . . .  in za
čnimo pisati. jurednik



Volilne priprave v radovljiški 
občini v polnem teku

Novoletni popust pri notranjih vratih in pohištvu ter ugodnejši 
pogoji pri prodaji in dostavi so zopet do dobra napolnili poslovalni
ce naše trgovine. Kljub temu da so tudi drugi proizvajalci dajali po
puste, je bil promet vseeno v decembru rekorden.

Če bi trgovine imele primernejše razstavne prostore,_ bi bil pro
met lahko še večji tudi pri prodaji pohištva. Tudi v bodoče moramo 
sproti prilagajati pogoje prodaje in cene konkurenci, saj bomo le ta
ko lahko prodali zaloge.

Sklepne 36. seje zborov občinske 
skupščine Radovljica

Še tri mesece nas deli do volitev 
delegatov v delegacije za skup
ščine družbenopolitičnih skup
nosti v krajevnih skupnostih in 
v občini ter za skupščine samo
upravnih interesnih skupnosti. 
V vseh temeljnih okoljih — v 
krajevnih skupnostih, delovnih 
organizacijah in skupnostih so 
že do konca decembra bolj ali 
manj uspešno sklenili tretji 
krog predvolilnih opravil — evi
dentiranja možnih kandidatov. 
Teh je nekaj manj evidentirano 
kot pred štirimi leti za tretji 
mandat.

V skladu s sprejetim rokovni
kom za izvedbo predkandidacij- 
skih, kandidacijskih in volilnih 
opravil ter konstituiranja dele
gacij in delegatskih skupščin sta 
občinska konferenca SZDL in 
občinski svet Zveze sindikatov 
Radovljica 9. januarja sklicala 
skupno sejo, na kateri so delega
ti obeh D PO obravnavali in potr
dili poročilo o poteku političnih 
aktivnosti v dosedanjih pripra
vah na volitve na območju obči
ne. Te priprave so vodile, kot je 
to predvideno z zakonom, v kra
jevnih skupnostih Krajevne 
konference SZDL, v OZD in dru
gih delovnih skupnostih pa 
osnovne organizacije sindikata. 
Večina nosilcev priprav je svoje 
delo opravila, predvsem v zad
njem krogu, se pravi ob izteku 
leta 1985, zadovoljivo. Delegati 
so sprejeli tudi dogovor o meri
lih in sestavi družbenopolitične
ga zbora skupščine občine 
Radovljica, sklep o postopku de
legiranja delegatov iz O K SZDL 
Radovljica v družbenopolitični 
zbor skupščine občine Radovlji
ca in pa rokovnik za izvedbo 
predkandidacijskih, kandidacij
skih in volilnih postopkov ter 
konstituiranja (sestavljanja) de
legatskih skupščin občine Rado
vljica. Razen tega so delegati 
sprejeli sklep o oblikovanju in 
delegiranju delegatov iz temelj
nih sredin v občinsko kandida
cijsko konferenco, na kateri bo
do dokončno sklepali o kandida
tih oz. o kandidatnih listah za 
volitve. Sočasno pa so sprejeli še 
poslovnik za delo prve občinske 
kandidacijske konference, ki bo 
v času od 16. do 23. februarja
1986.

Kot je objavljeno, bodo volitve 
za delegate v TOZD-ih in v kra
jevnih skupnostih 13. marca 
1986.

Občinska kandidacijska kon
ferenca bo štela 95 delegatov, od 
teh 25 iz krajevnih skupnosti, 45 
iz OZD in 25 iz vseh družbenopo
litičnih organizacij. Kot rečeno 
bo naloga te konference obliko
vati kandidatne liste za posame
zne delegacije.

Sprememba v odnosu na pre
tekli, tretji mandat, ki jo kaže 
posebej omeniti pri oblikovanju 
zborov občinske skupščine, so 
nekateri novi delegatski okoliši 
za zbor združenega dela. Spre
memba je tudi v številu delega
tov v delegacijah občinskih 
družbenopolitičnih organizacij 
za družbenopolitični zbor; name
sto dosedanjih 23, bo v četrtem 
mandatu ta zbor štel 25 delega
tov; po pet za vsako družbenopo
litično organizacijo. Doslej sta 
imeli namreč OK ZSMS in ob

činski odbor ZZB NOV Radovlji
ca le po štiri delegate, OK 
SZDL, OK ZKS in občinski svet 
ZSS pa pet.

Kot vemo, bodo delegate za 
zbor združenega dela volili v 
TOZD in OZD in delovnih skup
nostih, za zbor krajevnih skup
nosti pa na voliščih v naseljih 
posameznih krajevnih skupno
sti. Ti bodo sočasno volili tudi 
delegate za družbenopolitični 
zbor občinske skupščine, ki jih 
predlagajo družbenopolitične or
ganizacije.

Zanimiv je bržčas tudi pregled 
evidentiranih možnih kandida
tov za družbenopolitični zbor 
skupščine občine Radovljica, ki 
ga je za skupno sejo SZDL in 
sindikatov pripravila volilna ko
misija pri OK SZDL Radovljica. 
Za 25 delegatskih mest v ta zbor 
so vse občinske družbenopolitič
ne organizacije evidentirale 40 
možnih kandidatov: v OK SZDL 
pet, v OK ZKS dvanajst, v občin
skem odboru ZZB NOV osem, v 
občinskem svetu ZSS pet in v 
OK ZSMS deset delegatov. Od 
teh je evidentirano le deset, ali 
četrtina žensk; po tri iz OK ZKS 
in občinskega odbora ZZB NOV 
in po dve v OK SZDL in OK 
ZSMS!?

Da je bila v sedanjih predvo
lilnih pripravah zares zelo za
vzeta aktivnost glede evidentira
nja kandidatov za nosilce vodil
nih funkcij, s čimer se je uvelja
vila demokratičnost teh predvo
lilnih opravil, dokazujejo tudi 
podatki o številu možnih kandi
datov.

Za predsednika občinske 
skupščine je bilo evidentirano 6 
kandidatov, za podpredsednika 
5, za predsednika zbora združe
nega dela 7, za podpredsednika 
5, za predsednika zbora KS 9, za 
podpredsednika 7, za predsedni
ka družbenopolitičnega zbora 6, 
za podpredsednika 1. Za pred
sednika izvršnega sveta občin
ske skupščine so evidentirani 4 
kandidati in kar 30 za člane iz
vršnega sveta. Tudi za vsa pred
sedniška mesta v SIS so eviden
tirani najmanj po trije kandida
ti, manj pa za posamezne zbore 
skupščin SIS.

Zadnje lanskoletno zasedanje 
vseh treh zborov občinske skup
ščine Radovljica je bilo 26. de
cembra. To so bile že 36. seje v 
tem mandatu, ki se bo iztekel le
tošnjo spomlad.

Najprej so vsi trije zbori zase
dali skupaj. Sprejeli so predlog 
dolgoročnega družbenega plana 
občine Radovljica za obdobje 
1986—2000 in osnutek resolucije 
o politiki uresničevanja družbe
nega plana občine Radovljica v 
letu 1986, ki bo v javni razpravi 
do 26. januarja 1986. Na ločenih 
sejah pa so vsi trije zbori nato 
sprejeli svoje programe dela 
zborov za leto 1986 in svoje pe
riodične delovne načrte za prvo 
in drugo četrtletje 1986. Razen 
tega so delegati vseh treh zbo
rov potrdili spremembe statuta 
Muzejev radovljiške občine in

statuta osnovne šole F. S. Fin
žgarja v Lescah. Opravili so tudi 
nekatere kadrovske razrešitve 
in imenovanja.

Na ločenih sejah sta zbor 
združenega dela in zbor krajev
nih skupnosti občinske skupšči
ne sprejela osnutek odloka o 
spremembah in dopolnitvah 
odloka o proračunu občine Ra
dovljica za leto 1985, osnutek 
odloka o začasnem financiranju 
proračunskih potreb v občini v 
prvem tromesečju 1986, izhodi
šča za izdelavo proračuna obči
ne za leto 1986 in predlog dogo
vora o usklajevanju davčne poli
tike v obdobju 1986—1990. Oba 
zbora sta sprejela tudi osnutek 
odloka o posebnem občinskem 
davku od prometa proizvodov in 
od plačil za storitve, predlog 
odloka o davku na promet ne
premičnin, predlog odloka o za
gotavljanju in usmerjanju sred
stev za intervencije v proizvod
nji hrane in sredstev za občin
ske blagovne rezerve v letu 1986. 
Nadalje sta sprejela še osnutek 
odloka o oblikovanju cen nezazi
danih stavbnih zemljišč ter os
nutek odloka oz. sprememb in 
dopolnitev odloka o nadomestilu 
za uporabo stavbnega zemljišča.

Dnevni red sklepnega lansko
letnega zasedanja vseh treh zbo
rov, ki je štel kar 19 točk so do
polnili oz. razširili še s tremi 
točkami. Tako so delegati zbora 
združenega dela in zbora krajev
nih skupnosti sprejeli odlok o 
spremembi in dopolnitvah odlo
ka o plovnem redu na Blejskem 
in Bohinjskem jezeru, odlok o 
začasnem financiranju progra
mov po prispevnih stopnjah SIS 
družbenih dejavnosti in materi
alne proizvodnje ter stališča in 
mnenja delovnih teles skupšči
ne občine do gradiv za 36. seje 
vseh treh zborov.



Sindikat V Puli smo razstavljali
Družbena samozaščita in varovanje družbenega 

premoženja
Zaostrene in nestabilne gospodarske razmere (težave pri oskrbi 

s surovinami in reprodukcijskimi materiali, zaloge) o ozdih, ko na 
eni strani povzročajo nezakonito ravnanje, na drugi strani pa padec 
življenjskega standarda, vplivajo na povečanje nekaterih oblik kri
minalitete v ozdih (poneverbe, neupravičena uporaba materiala, da
janje prednosti kupcem, podkupnine itd.).

V vsakem primeru je ogrože
no družbeno premoženje, tudi 
kadar gre za požare, onesnaže
vanje okolja, prometne nesreče 
in podobno.

Vsi ti pojavi so pogostejši v ti
stih delovnih organizacijah, kjer 
samozaščitno organiziranje de
lavcev slabo deluje in kjer opu
ščajo notranjo kontrolo in pre
ventivno delovanje samouprav
ne delavske kontrole.

Kljub formalnemu nadaljeva
nju vseslovenske preventivne in 
samozaščitne akcije »NNNP« 
število požarov in višina gmotne 
škode ne kažejo ugodnejših po- 
žarno-varstvenih trendov.

Zaskrbljujoč je avtobusni pre
voz potnikov, saj se v 90 % avto
busov vozi več potnikov, kot bi 
se jih skladno s predpisi lahko, 
avtobusi pa so v slabem tehnič
nem stanju.

Zakonsko določilo o varstvu 
pri delu, ki predpisuje obvezne 
preventivne preglede in terja 
odpravo vzrokov za poslabšano 
zdravstveno stanje delavcev, v 
marsikateri organizaciji slabo 
izvajajo. Posledice pa so tudi ne
sreče pri delu in ogroženost 
družbene lastnine.

Vsi ti pojavi kažejo, da druž
bena samozaščita in varnost še 
nista zadosti prisotni v zavesti 
večine delavcev. Zato si mora tu

di sindikat, bolj kot doslej priza
devati, da bo čim več delavcev 
ne le vključenih v konkretne 
aktivnosti, ampak da bodo tudi 
samoupravno odločali o teh 
vprašanjih.

Začne pa se že pri slabi kako
vosti proizvodov!

Spremembe v zavesti ljudi pa 
ni mogoče dosegati z eno samo 
manifestativno akcijo, ampak s 
stalne večletno dejavnostjo, ki 
postopoma vpliva na oblikova
nje vrednot.

Pa tudi civilne zaščite in pro
stovoljnih gasilcev ni mogoče 
usposabljati le za odpravljanje 
posledic nesreč in gašenja poža
rov, pač pa tudi za preventivno 
delovanje.

Sindikalne organizacije naj se 
zato čimbolj dejavno vključujejo 
v konkretno razreševanje samo
zaščitne in varnostne problema
tike. Ne samo z lastno aktivnost
jo, ampak tudi z opozarjanjem 
na načrtno in organizirano ra
zreševanje problemov (tudi prek 
usposobljenih strokovnih služb 
in posameznikov) bo mogoče 
stvari spreminjati na bolje, zato 
je treba tudi to problematiko ja
vno obravnavati in ljudi sezna
niti z ocenami ogroženosti in 
možnimi nevarnostmi.

Informacije 
RS ZSS

Sindikat o svojem delu
V soboto 21. decembra 1985 smo se delavci TO TOMAŽ 
GODEC zbrali v prenovljeni restavraciji hotela Stane 
Žagar na občnem zboru 0 0  sindikata, da bi pregledali 
delo sindikalne organizacije in izvolili novo vodstvo.

Občnega zbora se je udele
žilo okrog 150 zaposlenih. 
Predsednik OO sindikata je 
podal poročilo o delu izvrš
nega odbora sindikata. Tako 
kot prej so bili člani izvršne
ga odbora sindikata sproti 
seznanjeni z rezultati poslo
vanja TO. Sodelovanje s sa
moupravnimi organi in dele
gacijami samoupravnih inte
resnih skupnosti in drugimi 
družbenopolitičnimi organi
zacijami v TO je bilo uspe
šno. Obveščenost zaposlenih 
v TO je zadovoljiva, saj so 
približno na dvajsetih me
stih razobešeni sklepi samo
upravnih organov, družbeno
političnih organizacij in dru
gih organov, tako da imajo 
vsi zaposleni možnost 
spremljati delo družbenopo
litičnega sistema temeljne 
organizacije. Člani sindikata 
so bili aktivhi tudi na kultur
nem in športnem področju. 
Na področju socialne varno
sti zaposlenih z nizkimi 
osebnimi dohodki je izvršni

odbor uspešno sodeloval s 
koordinacijskim odborom 
sindikata DO. Poleg tega je 
sindikat uspešno organiziral 
nabavo ozimnice za zaposle
ne in pa izlet v Sečo in na 
Brione.

Po poročilu predsednika 
osnovne organizacije sindi
kata so sledila poročila nad
zornega odbora in odbora za 
šport ter poročilo blagajnika.

Na podana poročila ni bilo 
pripomb. Na vrsti so bile vo
litve za predsednika, tajnika 
in blagajnika ter za športni 
odbor, nadzorni odbor ter 
koordinacijski odbor osnov
nih organizacij sindikata.

Vsi kandidati so bili eno
glasno izvoljeni. Novi pred
sednik OO sindikata je Mi- 
kelj Anton.

Po končanem občnem zbo
ru smo nadaljevali z družab
nim večerom in plesom ob 
prijetni glasbi ansambla 
»Savica«.

K. T.

Pred vhodom razstavnega prostora v Puli so bile vsak dan 
vrste — rekorden obisk našega paviljona

Razstavni ambient v Puli je bil postavljen v duhu praznične
ga razpoloženja >

Pred razstavno halo v Puli smo pokazali kupcem tudi nove 
in obstoječe opažne sisteme in zidarske odre

Kupca je treba skrbno poslušati in ustreči vsem njegovim 
željam



V letu 1985 smo ponovno uvedli tekmovanje za izbor športnika 
in športnice LIP-a. V okviru tega tekmovanja smo se udeležili na
slednjih prvenstev oz. pohodov:

— pohod v Dražgoše — 13. januar
— sindikalno prvenstvo v sankanju — 26. januar
— obč. sindikalno prvenstvo v ST — 4. februar
— obč. sindikalno prvenstvo v VSL — 14. marec
— lesariada — 22. —23. marec
— pohod na Porezen — 24. marec
— zimske igre SOZD GLG — 30. marec
— pohod na Stol — 23. februar
— obč. sindikalno prvenstvo — kegljanje borbene partije
— obč. sindikalno prvenstvo v odbojki
— sindikalno prvenstvo v streljanju z zračno puško — 11. maj
— letne igre SOZD GLG — 18. maj
— planinski pohod na Uskovnico — 25. maj
— pohod na Golico — 1. junij
— obč. sindikalno prvenstvo v streljanju z zračno puško —

11. maj
— občinsko sindikalno prvenstvo v plavanju — 12. julij
— pohod na Stol — 3. avgust
— pohod na Debelo peč — 10. avgust
— pohod na Kriške pode — 31. avgust
— pohod na Mangrt — 21. september
— pohod na Triglav — 28.-29. september
— obč. sindikalno prvenstvo v NT
— sindikalno prvenstvo LIP v NT — 6. oktober
— sindikalno prvenstvo v LIP v kegljanju — 3. november
— obč. sindikalno prvenstvo v kegljanju
Vseh zgoraj navedenih prireditev se je udeležilo 253 delavcev ali 

22 % vseh zaposlenih v DO LIP Bled.
Pregled po temeljnih organizacijah je naslednji:
— TO Tomaž Godec 64 udeležencev ali 14,85 % zaposlenih
— TO Rečica 58 udeležencev ali 18,35 % zaposlenih
— TO Mojstrana 30 udeležencev ali 34,5 % zaposlenih
— TO Podnart 22 udeležencev ali 27,5 % zaposlenih
— TO Filbo 43 udeležencev ali 40,6 % zaposlenih
— DSSS 35 udeležencev ali 36,0 % zaposlenih
— TO Trgovina 1 udeleženec ali 3,8 % zaposlenih

f  -----------------------------------------------------------------------------------

RAZPIS
za izbiro športnika in športnice LIP-a 1986

Tudi v letošnjem letu bomo izbirali športnika in 
športnico LIP-a. Točkovanje bomo izvedli po pravilni
ku, ki je bil sprejet v začetku lanskega leta s tem, da se 
pravilniku doda še ekipno točkovanje na sindikalnih 
prvenstvih LIP-a:
1. mesto — članu ekipa pripada 5 točk
2. mesto — članu ekipe pripada 3 točke
3. mesto — članu ekipe pripada 1 točka

Za pridobitev naslova športnika oziroma športnice 
LIP-a bomo upoštevali naslednje prireditve:

1. Vsa sindikalna prvenstva v organizaciji sveta za 
šport in rekreacijo KOOS LIP Bled

2. Občinska sindikalna prvenstva: smučarski teki, 
VSL, kegljanje borbenih partij, odbojka, namizni te
nis, mali nogomet, plavanje, streljanje, kolesarjenje, 
kegljanje posamično in ekipno.

3. Letne in zimske igre SOZD GLG
4. Lesariada
5. Organizirani planinski pohodi s pomočjo sveta 

za šport in rekreacijo ali množični pohodi, organizirani 
s pomočjo republiške zveze za množično rekreacijo.

6. Organizirano trimsko kolesarjenje v organizaciji 
sveta za šport in rekreacijo ali množično kolesarjenje 
na ravni republike.

Nagrade bodo spominske in parktične in bodo pode
ljene petim najbolje uvrščenim v konkurenci moških 
in žensk.

Svet za šport in rekreacijo
N-----------------------------------------------------— ______________________ /

Športnik LIP-a Bled
V tej razvrstitvi je udeleženih 188 delavcev ali 25 % vseh moških

zaposlenih

Rezultati točk
1. Rozman Anton Filbo 281
2. Rakuš Mirko DSSS 257
3. Malej Janez Filbo 235
4. Zalokar Zdravko DSSS 219
5. Ažman Stanko Rečica 176
6. Lapajne Mirko Filbo 149
7. Trojar Srečo Tomaž Godec 142
8. Ravnik Zdravko Tomaž Godec 139
9. Stare Miro Rečica 134

10. Dolenc Matjaž Rečica 114
11. Pikon Janez Tomaž Godec 107
12. Oblak Stane Filbo 92
13. Lapajne Franc Tomaž Godec 86
14. Horvat Anton Rečica 84
15. Rutar Kvirin Tomaž Godec 82
16. Ravnik Jure Podnart 72
17. Kotnik Franc Rečica 71
18. Knaflič Stanko DSSS 69
19. Sodja Boris Tomaž Godec 68
20. Knaflič Marjan DSSS 67

Razvrstitev od 21. do 188. mesta bo možno videti na oglasnih de
skah po posameznih TOZD.

Športnica LIP-a Bled
.1. Rakuš Jelka Tomaž Godec 411
2. Ristič Albina Tomaž Godec 360
3. Šifrer Ana DSSS 327
4. Urankar Marija DSSS 246
5. Sinkovič Janja DSSS 236
6. Cerkovnik Polona DSSS 220
7. Kaiser Jasna Rečica 214
8. Rajbar Marija Rečica 149
9. Benčina Irena DSSS 88

10. Veber Anica Tomaž Godec 80
11. Zupan Lidija Podnart 77
12. Lebar Meta Rečica 76
13. Cerkovnik Ivanka Filbo 72
14. Bernard Jožica Rečica 57
15. Šefman Martina DSSS 56
16. Pintar Darinka DSSS 49
17. Žvokelj Branka Tomaž Godec 45
18. Cerkovnik Nada Tomaž Godec 44
19. Rakovec Branka Podnart 43
20. Podbevšek Branka Tomaž Godec 41

Uvrščene od 21. do 65. mesta, kolikor jih je sodelovalo na izboru 
za športnico LIP-a bo možno videti na oglasnih deskah po posamez
nih TO.

Rakuš

3. mesto za LIP Bled
REZULTATI
občinskega sindikalnega prvenstva v 
kegljanju za leto 1985, ki je bilo od 
15. 11. do 27. 11. na kegljišču hotela 
Jelovica na Bledu
Ženske do 40 let
1. Ivševič, Iskra Otroče (188 podr. ke
gljev), 2. Gatej, Vezenine (185), 3. 
Humerca, Žito (184), 9. Cerkovnik, 
LIP (172), 11. Rakovec, LIP (169), 23. 
Žvokelj, LIP (155), 26. Lebar, LIP 
(153), 31. Sinkovič, LIP (150), 44. 
Podbevšek, LIP (134), 46. Rajbar, 
LIP (129), 48. Rekuš, LIP (128). 
Nastopilo je 96 tekmovalk.
Ženske nad 40 let
1. Gatej, ŠD Invalid (189 podr. ke
gljev), 2. Majstorovič, Iskra Otoče 
(178), 3. Košir, Elan (173), 7. Ristič, 
LIP (161), 25. Urbanč, LIP (86).
Ženske—tekmovalni razred
1. Zorc, Iskra Otoče (225), 2. Bec, 
Elan (211), 3. Gašperin, Elan (208), 
10. Cerkovnik Polona, LIP (135).
Moški do 40 let
L Kotnik, LIP (217 kegljev), 2. Tor
kar, GG (214), 3. Jonič, HTP (211), 4. 
Horvat, LIP (210), 40. Ferjan, LIP 
(193), 46. Polajnar, LIP (191), 47. Sta
re, U P  (191).
Nastopilo je 320 tekmovalcev.

Moški nad 40 let
1. Kučina, Merkur (227 kegljev), 2. 
Kapus, Alpetour (225), 3. Ravnikar, 
Veriga (219), 6. Justin, LIP (203), 11. 
Trojar, LIP (196), 13. Lebar, LIP 
(194).
Nastopilo je 99 tekmovalcev.

Moški—tekmovalni razred
1. Larisi, HTP (217 kegljev), 2. Be- 
ravs, Veriga (217), 3. Blažič, Elan 
(216), 15. Hikel, U P  (196).

Ekipno ženske
1. Elan Begunje, 788 kegljev, 2. Iskra 
Otoče, 763 kegljev, 3. ŠD Invalid, 672 
kegljev, 5. LIP Bled, 653 kegljev. 
Udeleženih 21 ženskih ekip.

Ekipno moški
1. Elan Begunje, 1268 kegljev, 2. Ve
riga Lesce, 1249 kegljav, 3. HTP 
Bled, 1231 kegljev, 5. LIP Bled, 1216 
kegljev.
Udeleženih je bilo 34 moških ekip.

Končni vrstni red:
1. Elan Begunje 157 točk, 2. Veriga 
Lesce 149 točk, 3. Lip Bled 135 točk. 
Skupaj je nastopilo 132 tekmovalk in 
441 tekmovalcev ali 573 članov sindi
kata iz 37 delovnih organizacij.

Rakuš



V celoletni uvrstitvi
V okviru programa SŠI občine Radovljica za leto 1985 so bila 
organizirana tekmovanja v devetih športnih panogah, na teh 
tekmovanjih je nastopilo 525 žensk in 1.747 moških, to je 
skupno 2272 članov sindikata iz 120 OOZS.

V posameznih panogah so 
bili rezultati naslednji:

1. Smučarski tek 
ženske: 1. LIP 
moški: 1. Veriga, 2. LIP 
skupaj: 1. Veriga, 2. LIP

2. Veleslalom: 
ženske: 1. LIP 
moški: 1. Elan, 2. LIP 
skupaj: 1. LIP

3. Kegljanje borbene partije: 
ženske: 1. Elan, 6. LIP 
moški: 1. Veriga, 6. LIP 
skupaj: 1. Elan, 5. LIP

4. Odbojka:
ženske: 1. Vezenine, 6. LI"-' 
moški: 1. Iskra Lipnica

5. Streljanje z zračno puško 
ženske: 1. Elan, 2. LIP
moški: 1. Obrtno združenje, 3. LIP 
skupaj: 1. Elan, 2. LIP

6. Mali nogomet:
1. Veriga, 9. LIP

7. Plavanje:
ženske: 1. Iskra Otoče, 4. LIP 
moški: 1. Veriga, 9. LIP 
skupaj: 1. Veriga, 4. LIP

8. Nemizni tenis 
ženske: 1. LIP 
moški: 1. Elan, 8. LIP 
skupaj: 1. Veriga, 3. LIP

9. Kegljanje: 
ženske: 1. Elan, 5. LIP 
moški: 1. Elan, 5. LIP 
skupaj: 1. Elan, 3. LIP

Celoletna uvrstitev
I. skupina — nad 400 delavcev
1. Elan Begunje
2. Veriga Lesce
3. LIP Bled
4. GG Bled
5. Iskra Otoče

1016 točk 
959 točk 
813 točk 
632 točk 
590 točk

Končni vrsti red sindikalnih športnih iger 1985 
I. skupina nad 400 zaposlenih
Ženske
1. LIP Bled 289 točk
2. Elan Begunje 219 točk
2. Iskra Otoče 182 točk

Moški
1. Veriga Lesce 705 točk
2. Elan Begunje 602 točk
3. GG Bled 307 točk
5. LIP Bled 286 točk

Program sindikalnih športnih iger za leto 1986
1. Občinsko sindikalno prvenstvo v smučarskih tekih 18. ali 25. 

januar — Lesce — Lipce (Golf)
2. Občinsko sindikalno prvenstvo v VSL, Kobla, 23. febr., 9. ali 

15. marec
3. Občinsko sindikalno prvenstvo — kegljanje, borbene partije 

Radovljica, marec 1986
4. Občinsko sindikalno prvenstvo v odbojki, Radovljica, Lesce, 

Begunje in Lipnica 15. do 24. april
5. Občinsko sindikalno prvenstvo v streljanju z zračno puško 

Mošnje, 17. in 18. maj
6. Občinsko sindikalno prvenstvo v malem nogometu, Radovlji

ca in okolica, 17. in 20. junij
7. Občinsko sindikalno prvenstvo v plavanju, Radovljica, 11. ju-

8. Občinsko sindikalno prvenstvo v namiznem tenisu, Radovlji
ca, 18. oktober

9. Občinsko sindikalno prvenstvo v kegljanju, Bled, november
1986 Rakuš

/ ----------------------------------------- \

Delo
krajevnega 

odbora rdečega 
križa 

Bohinjska 
Bistrica

v__ _______________ )

Krajevni odbor RK Bohinjska 
Bistrica je pregledal svoje delo v 
letu 1985. Z uspehi želimo sezna
niti čimvečji krog ljudi, ne samo 
tistih, ki v Bohinju živijo, am
pak tudi ostale, ki Bohinj pozna
jo in ga obiskujejo.

Že vrsto let sodelujemo s cen
tralno osnovno šolo »dr. Janez 
Mencinger« v Boh. Bistrici in 
njenima zunanjima enotama v 
Srednji vasi in na Koprivniku. 
Že pionirji in mladina, ki jo vsa
ko leto sprejemamo med pod- 
mladkarje in mlade člane RK na 
slovesni prireditvi, z veseljem 
sodelujejo pri pripravah in izva
janju številnih dobrodelnih ak
cij med krajani. S šolsko pomoč
jo in prespevki RK izdelujejo sa
mi lična vabila, ki obveščajo 
krajane o pomenu akcij. Letos 
so bili pri zbiranju članarine ta
ko pridni, da so pridobili v 10 na
seljih na območju RK Boh. Bi
strica 200 novih članov, tako 
imamo sedaj 662 članov RK. 
Uspešna je bila tudi krvodajal
ska akcija. V celotnem Bohinju 
smo predvidevali 250 krvodajal
cev, odzvalo pa se jih je 290. To 
je lep uspeh, zlasti še ker so bile 
vse ceste s hribov zaradi zapad
lega snega neprevozne. Veliko 
humanosti so pokazali pri tem 
delavci LIP-ovih obratov: »To
maž Godec« in »Filbo« v Bohinj
ski Bistrici. Med njimi jih ni ma
lo, ki so darovali kri že 35-krat, 
30-krat, 25-krat, 20-krat, za kar 
so prejeli priznanje Občinskega 
odbora RK iz Radovljice. Za to 
plemenito razumevanje jim izre
kamo javno zahvalo. Skoraj ni 
bilo družine, ki bi ne prispevala 
zbirki za nakup Kaliskopa za 
bolnišnico na Jesenicah. Na na
šem območju je bilo zbranih 
385.710,00 din. Vsem darovalcem 
in požrtvovalnim aktivistom se 
javno zahvaljujemo. Zelo uspe
šni so bili naši člani tudi pri zbi
ranju še uporabnih oblačil. Po 
vaseh je uspešno organizirana 
tudi sosedska pomoč. Člani RK 
so pozorni na vse ostarele kraja
ne, da so pravočasno deležni po
trebne pomoči.

V šoli so pripravili mladi člani 
tudi lične voščilnice za 8. marec 
in Novo leto, s katerimi so obi
skali 120 nad 78 let starih kraja
nov. 8. marca so obdarovali tudi 
vse nad 78 let stare Bohinjke, ki 
bivajo v »Domu dr. Janka Bene
dika« v Radovljici.

Vse to delo opravljajo starejši 
in mladi aktivisti RK prostovolj
no in brezplačno. Njihovi prisrč
ni odnosi do krajanov pa tkejo 
prijateljske vezi in gostoljubje v 
vaseh.

Krajevni odbor RK 
Bohinjska Bistrica

Če bo dovolj 
denarja. . .

Če bo dovolj denarja od 
združenih sredstev za dela 
po zakonu o cestah, bodo v 
radovljiški občini v letu 1986, 
kot so zapisali v občinski re
soluciji, izvedli večja vzdrže
valna dela na najbolj kriti
čnih odsekih cest Radovlji
ca—Nova vas, Radovljica— 
Kamna gorica—Kropa in na 
cesti, če se ji lahko tako re
če, Bohinjsko jezero—Rib- 
čev laz.

Če bo vse po sreči, bodo 
pridobili vsa potrebna dovo
ljenja in dokumentacijo, in 
če bo denar seveda, za iz
gradnjo novega mostu v Oto- 
čah čez Savo in za blejsko 
cestno obvoznico?!

Razstava 
likovnih del 

v Sivčevi hiši
Muzeji radovljiške občine so 

letos, že sedmič, v decembru pri
redili novoletno prodajno razsta
vo likovnih del in izdelkov do
mačih avtorjev v galerijskih pro
storih Sivčeve hiše v Radovljici. 
Že otvoritvena slovesnost 20. de
cembra, na kateri so članice Lin
hartovega odra mladih iz KUD 
Radovljica, predstavile pesmi iz 
zbirke Mojce Gradiškove »Zbu
diti se v svojem naročju«, je dala 
slutiti yeliko zanimanje ljubite
ljev likovne umetnosti in upa
nje, da bo tudi letošnji odkup do
ber. Vendar pa kot se je pokaza
lo, vsa pričakovanja niso bila po
vsem izpolnjena. Kljub temu pa 
je bila lanskoletna kupčija v pri
merjavi s predlansko nekaj bolj
ša, znašala je okoli 160.000 din.

Paša za oči
17. decembra lani so člani od

bora za kulturo pri KOOS DO 
organizirali ogled umetniške— 
plesne prireditve Evropa pleše v 
Kranju na Planini. Okoli 250 de
lavcev, več kot dobra petina 
vseh zaposlenih si je ogledalo 
prireditev modernih in klasičnih 
plesov.

Prava paša za oči! Sodelovali 
so pari iz nekaterih evropskih 
dežel, najbolj zanimiv pa je bil 
nastop Jonte v elektric boogie, 
Francoza, ki je očaral mnoge 
gledalce. Vesna

Linhartove 
plakete 

za leto 1985
Na vsakoletni proslavi Lin

hartovega dne, ki je hkrati tudi 
kulturni praznik občine Radov
ljica, 11. decembra, ko se spomi
njajo velikega radovljiškega ro
jaka, začetnika slovenske dra
matike in prosvetljenstva Anto
na Tomaža Linharta, so podelili 
letošnja najvišja priznanja Kul
turne skupnosti Radovljica. Lin
hartovo plaketo 1985 so prejeli 
Rada Bračič iz Radovljice, Ko
morni moški zbor DPD Svoboda 
iz Podnarta in Godba na pihala 
DPD Svoboda iz Lesc.



Dedek Mraz 
v KS Bohinjska Bistrica

Praznično podobo Bohinj
ske Bistrice so dopolnile še 
novoletne prireditve za otro
ke Bohinja.

Dedek Mraz je obiskal 
otroke v vrtcu že v četrtek. V 
petek so si osnovnošolci 
ogledali film Ko zorijo jago
de, v soboto popoldne se je v 
kinodvorani odvrtel film Pe- 
pelka, v nedeljo dopoldne pa 
Kekec. Pravi živ-žav pa je bil 
v nedeljo popoldne. Pravlji
čno okrašena notranjost os
novne šole je pričakala otro
ke in dedka Mraza. Vreme je 
sicer zelo ponagajalo, a se je 
kljub temu zbralo veliko 
otrok, ki so uživali v priredit
vah dedka Mraza. Dedek 
Mraz's spremstvom je sprva 
nameraval v kočiji prevoziti 
ulice Bohinjske Bistrice in 
povabiti otroke s sabo v šolo. 
Zaradi dežja mu to ni uspelo, 
zato je skupaj s palčki, sne
žinkami, medvedi in zajci 
prišel med otroke prav med 
predstavo Še ena o dedku 
Mrazu. Otroke pa je po krat
kem pozdravu tudi skromno 
obdaril s slaščicami. Po od
hodu dedka Mraza so se zvr
stile še štiri igrice: Polžek 
gre čestitat, To je naša žogi
ca, Kdo je napravil Vidku 
srajčico in Zajčkova hišica.

Med odmori so se starši in 
otroci ustavili v trgovinici z 
igračami, v slaščičarni Ko
hla, v trgovinici z otroškimi 
oblačili, ogledali so si lahko 
tudi risanke. Programa in 
zabave je bilo kar preveč za 
nedeljsko popoldne. Za glas
bo so poskrbele flavtiske — 
snežinke iz dedkovega 
spremstva.

Pri pripravi programa so 
sodelovali delavci osnovne 
šole, delavke otroškega vrt
ca, DPD Svoboda, karate 
klub Bohinj, mladinke TO 
Almira Bohinj, delavke sla
ščičarne Kobla in špecerija 
ter predstavniki KS in 
KK SZDL. Vsem iskrena 
hvala za pomoč, saj je bilo 
potrebno veliko volje in dela, 
da je bilo otrokom lepo. Ne
razveseljivo pa je, da sesta
vljavci programa niti ne ve
mo, koliko sredstev se bo 
zbralo v ta namen, ker pod
jetja ne nakazujejo sredstev. 
Žalostno je tudi to, da neka
tere delovne organizacije po
sebej obdarujejo otroke svo
jih delavcev.

Zavedati se moramo, da 
bo paket dedka Mraza ob 
150 din na zaposlenega skro
men. S takim načinom dela 
še pri otrokih delamo razli
ke, saj so nekateri deležni 
poleg kulturnega programa, 
ki je namenjen vsem, še za
jetnih darilnih bonov.

Vsem, ki so nakazali sred
stva za dedka Mraza se za
hvaljujemo v imenu otrok. 
Vse, ki tega še niste storili, 
pa prosimo, da to vendarle 
storite.

Želja organizatorjev novo
letnega veselja je, da bi se 
drugo leto vključilo v pripra
ve več ljudi. Želja je, da bi se 
tega zavedli sindikalni de
lavci bohinjskih OZD, ki so 
večinoma ignorirali priprave 
oziroma ravnali po svoje. Bo 
pa drugo leto boljše, saj ne 
bi smeli pozabiti, da so otroci 
naše bogastvo.

Društvo prijateljev
mladine
Bohinjska Bistrica

Otroke delavcev TO Rečica 
obiskal dedek Mraz

Zadnjo nedeljo v letu 1985 
je po dolgem času v TO Reči
ca prišel na obisk dedek 
Mraz. Okoli 130 otrok v sta
rosti od enega do desetih let 
je v spremstvu staršev ne
strpno pričakovalo, kdaj se 
bo prikazal stari mož s sivo 
kučmo. Ko so ga zagledali, je 
vse zavreščalo. S seboj je iz 
severnih krajev pripeljal 
svoje živali, na hrbtu pa je 
nosil koš, napolnjen z darili. 
Vsakdo je naskrivaj poškilil 
v koš in ugotavljal, kaj se 
skriva v njem. Nekateri so 
se poskušali dotakniti moža, 
drugi so se hiteli pogovarjati 
z njim, tretji pa so mu zapeli 
pesmico. Zapel pa je tudi 
sam dedek Mraz. Najbolj 
težko pa so otroci čakali, 
kdaj jih bo poklical dedek 
Mraz in jim izročil darilo.

Najmlajši med njimi pa so 
se dedka bali in so hiteli na
zaj v varno naročje svojih 
staršev.

Pred prihodom dedka 
Mraza so otroke razveselile 
vzgojiteljice W Z  iz Gori j. 
Pripravile so jim prijetno lu
tkovno igrico z naslovom 
»Veveričina slaščičarna«, v 
kateri nastopajo gozdne ži
vali. Za trud se j  im naj lepše 
zahvaljujemo. Želimo si, da 
bi drugo leto dedek Mraz zo
pet prišel med naše najmlaj
še.

J. M.

Vzgojiteljice iz Gorij 
so z ročno vodenimi lutkami 

vzbudile
veliko otroško radovednost

Dedek Mraz je moral počepniti, zdaj bo imel ciciban besedo

Lani drugače
Vsako leto krajevne skup

nosti prejmejo nekaj finan
čnih sredstev od DO, katera 
so namenjena obdarovanju 
otrok ob prihodu dedka Mra
za. Nekateri pripravijo pre
senečenja svojim otrokom. 
Še vedno pa je dosti takšnih, 
ki denar potrošijo za druga
čne namene.

Lani 28. decembra smo v 
DSSS doživeli presenečenje. 
Naše malčke, cicibane in pio
nirje do 4. razreda OŠ je v je
dilnici DSSS na Bledu obi
skal dedek Mraz.

Srečanja s prijaznim sivo
lasim dedkom Mrazom se je 
udeležilo okoli 50 otrok. De
dek jim je razdelil darila, jih 
povprašal to in ono, skratka 
razveselil je srca najmlajših.

Delavke W Z  Zgornje Gorje 
so zaigrale zabavno otroško 
igrico »Veveričina slaščičar
na«. Radovedne otroške oči 
so napeto spremljale igrico, 
katero so z vso igralsko vne
mo odigrale vzgojiteljice. 
Člane izvršnega odbora 
OOS DSSS pa moramo po
hvaliti, saj so z vso vnemo 
pripravili darila in poskrbeli 
za pestro sobotno popoldne. 
S tem so pokazali, da stara 
in lepa navada še ni izumrla. 
Upamo, da se bo letos ob iz
teku starega leta spet pripe
ljal na saneh dobri stari de
dek na Ljubljansko cesto 32 
na Bled. Zakaj ne bi otro
kom naredili še lepših otro
ških dni?

Vesna



Zanimivosti iz bohinjskega
kota

Preden se spustimo v doli
no Srednje vasi, obiščimo 
majhno vasico Podjelje, ka
tera je dobila ime po planini 
Jelje. Vas šteje 99 prebival
cev, v zadnjem času pa so 
posodobili cesto.

V vasi je bila vojna kapela 
iz leta 1875 z lesenim kipom 
sv. Martina. Pod kapelo je 
stal kamniti portal z napi
som Šola sadjereje. Tu so bi
le manjše terase črne zem
lje. Tod so gojili sadike v ča
su pred prvo svetovno vojno.

Ob cesti za Srednjo vas le
ži vas Češnjica s 409 prebi
valci. Tu tečejo kar trije po
toki: Mali potok v Kurji vasi, 
Senjak in Suha. Tu je parna 
žaga zadrugarjev, ki so uspe
li obdržati žago kljub priti-

Stanovanjsko
gospodarstvo

Z resolucijskimi določili o 
politiki uresničevanja druž
benega plana občine Rado
vljica v letu 1986 je na po
dročju stanovanjskega go
spodarstva predvideno, da 
bodo dogradili 123 stanovanj 
v okviru večstanovanjske 
gradnje na območju Lesc in 
Radovljice. Letos bodo soča
sno pričeli z izgradnjo 63 sta
novanj na Stočju pri Kropi, v 
Begunjah in v Podnartu. Za 
občane, ki želijo rešiti svoj 
stanovanjski problem z iz
gradnjo individualnih stano
vanjskih objektov, bodo ko
munalno uredili in oddali za
interesiranim graditeljem 
stavbna zemljišča v naselju 
Vrbnje za 48 enot, v Lescah 
za 28, v Begunjah 21, v Stari 
Fužini 10 in v Zasipu za 20 
enot.

Pri reševanju stanovanj
skih stisk bodo še posebno 
pozornost posvetili na celot
nem območju radovljiške ob
čine zlasti mladim druži
nam. Njim bodo prednostno 
zagotavljali možnosti prido
bitve stanovanj predvsem v 
okviru prenove stanovanj
skega fonda. To velja poseb
no za stare stanovanjske ob
jekte v Radovljici, kjer pred
videvajo postopno prenovi
tev celotne Prešernove ulice, 
del Gradnikove in nekatere 
stavbe v starem mestnem je
dru.

V okviru sprejetih stališč 
pri oblikovanju stanarin, si 
bodo prizadevali v radovlji
ški občini za kar največjo do
govorjeno stopnjo rasti, s so
časnim sprotnim nadomeš
čanjem dela stanarin social
no ogroženim kategorijam 
stanovalcev. Teh pa je žal v 
občini vedno več, zlasti med 
upokojenci.

skom. Nekaj izkopanin so 
našli pod Babno goro, nekaj 
žlindre in rimske novce. V 
letu 1929 so odprli sirarno, 
katera pa dandanašnji ne 
obratuje več.

Srednja vas pa je bila se
dež občine vse do leta 1968. 
Tu je središče turizma in tu
di sedež župnije za zgornjo 
bohinjsko dolino. V tej dolini 
so se vasi drugače imenova
le: Kranjska vas, Rudno po
lje, Žale, Podojnica, Peca, 
Tržič, Ptonec. V Renčah so 
bile stare naselbine, to nam 
povedo izkopanine iz 8. in 9. 
stoletja, katere so odkrili le
ta 1907 v Podojnicah in Ža
lah. V času srednjega veka 
so tod živeli Ortenburžani do 
1418. leta, do 1456 celjski 
grofje in potem Habsburža
ni.

Zgornja bohinjska dolina 
slovi oziroma je slovela ne
kdaj po siru — ementalcu, 
katerega so izdelovali v si
rarnah na planinah. Takšnih 
sirarn je bilo kar 23, v današ
njih časih pa deluje le ena v 
Srednji vasi. Le-ta je sodob
na in ima precejšnjo zmo
gljivost. V Srednji vasi sta še 
dve zanimivosti: dve stari 
kašči iz leta 1604, Španova in 
Prežljeva z ornamentiko ob 
oknih. Bohinjski kmetje ve-

Zdravo! Morda se boš začudi
la, ko ti že toliko časa nisem pi
sala. Medtem sem se že izučila 
in sem že zaposlena.

Tudi ti si že prav gotovo dobro 
preskrbljena. Medtem, ko te že 
tako dolgo ni bilo tu pri nas, v 
Bohinju, se je vse spremenilo. 
Prav gotovo bi mislila, da si se 
zmotila, ko bi se peljala skozi 
Bohinj. Rada bi ti opisala, kak
šen je Bohinj sedaj, po tolikih 
letih.

Že takoj, ko prideš v Bohinj
sko Bistrico, vidiš spremembo v 
kraju. Stolpnice in novi bloki so 
vidno zrasli. K TO FILBO in TO 
Tomaž Godec se je pridružil še 
obrat Peko, kjer izdelujejo poliz
delke. Tudi z železnico imamo 
več zvez po svetu, saj so naredili 
novo progo. Zgrajena je tudi ce
sta na Podbrdo. Imamo nov av
tokamp v Danici, kjer je poleti 
prepolno turistov, ki so kar za
dovoljni. Zgrajen je tudi nov ho
tel v Bohinjski Bistrici, nov po
štni urad, imamo pa tudi odlično 
restavracijo, v kateri je pestra 
izbira hrane in pijače. Tam, kjer 
je bil prej ogromen travnik, zdaj 
stoji veleblagovnica z najrazlič
nejšim blagom. Ta nam pride še 
najbolj prav, saj smo se morali 
prej zapeljati vsaj do Bleda, če 
smo hoteli kaj kupiti. Tudi naši 
otroci imajo več izbire v šolanju, 
saj je zgrajena tudi nova šola z 
usmerjenim izobraževanjem. 
Toliko je še stvari v Bistrici, pa 
se bom raje pomaknila naprej

do povedati, da je bilo včasih 
48 planin, kamor so kmetje 
radi pošiljali živino. Danes 
jih je le 35. O siru pa vedo 
povedati, da ima premalo 
tolšče v primerjavi s časom 
pred vojno. V letu 1972 so 
ustanovili pašno skupnost. 
Uredili so več kot 40 ha ni
žinskih pašnikov.

Farno cerkev je zgradil 
župnik Martin Zupan v letu 
1755. Je v baročnem slogu 
znamenita je obsežna freska 
F. Jelovška iz leta 1755. Zani
mivih je pet slik M. Langusa 
v stranskih oltarjih. Oltarna 
slika sv. Martina je delo 
M. Koželja, ki je poslikal tu
di presbiterij. Orgle so delo 
mojstra Rumpla iz leta 1830, 
prenovil pa jih je Dernič iz 
Radovljice leta 1924. Sredi 
cerkve je grobnica, kjer je 
pokopan župnik Peter Anton

proti Spodnji Bohinjski dolini. 
Se še spominjaš, kako je tarnala 
prijateljica, ko je morala iz Polj 
daleč v trgovino? Tega problema 
zdaj ni več, saj so na Polj ah 
zgradili kar dovolj veliko trgovi
no. Imajo tudi nov gasilni dom, 
ki je nekajkrat prišel že kar 
prav. Poleg gostišča pri Pristav
cu imajo še neko majhno resta
vracijo.

Kaj pa Ribčev laz, pa Bohinj
sko jezero? Problema onesnaže
nosti jezera ni več, saj je že dol
go tega, ko so uredili v Ukancu 
čistilne naprave in se le ne odte
ka vsa nesnaga v jezero in Savo. 
Na Ribčevem lazu so prepoveda
li gradnjo vikendov, pa tudi ce
sto za jezerom so asfaltirali in ti
sto proti Savici, saj imajo od 
tam planinci odlično pot na 
Komno, Komarčo, na Bogatin in 
na druge prelepe bohinjske go
re. Tudi avtokamp v Ukancu so 
razširili in uredili, tako da se je 
v Bohinju turizem kar dobro 
razvil. Cerkev svetega Janeza še 
vedno stoji, kjer je bila, je pa tu
di vedno bolj obiskana in zna
menita. Če se boš še kdaj vrnila 
v Bohinj, boš gotovo opazila, da 
so tudi vso cesto popravili. Zdaj 
ni več tiste stare, zluknjane ce
ste. Asfaltirali so cesto v kopa
lišče, tako, da so zdaj zadovoljni 
gostje in kmetje, saj so prej ime
li prašne travnike, pa tudi pri
delki ob cesti niso najbolj uspe
vali.

Tudi v Stari Fužini se je mno
go spremenilo. Ne dovolijo več

de Nemizhoff. Omenimo naj
mogočne stopnice (po številu 
185) iz kamenja, ki peljejo 
do cerkve. Spodnji del je de
lo domačina Janeza Medja v 
letih 1906 in 1914. Iz Srednje 
vasi vodijo planinske poti na 
Triglav in Uskovnico.
Tudi Srednjo vas je doletelo 
več nesreč, dvakrat tudi po
žar. V letu 1874 je razsajala 
epidemija črnih koz, pobralo 
je 54 vaščanov.

28. novembra 1903 je pogo
relo 19 kmečkih hiš z gospo
darskimi poslopji. Škoda je 
bila še večja, saj so pogoreli 
tudi vsi pridelki.

Druga, še večja nesreča pa 
je vas doletela leta 1949, ko 
je ogenj zajel 56 kmečkih hiš 
in gospodarskih poslopij. 300 
ljudi je ostalo brez strehe.

Božo Benedik
(se nadaljuje)

graditi blokov in modernih hiš, 
pač pa hiše v alpskem stilu, sta
re pa so zavarovali. Se še spomi
njaš, ko sva hodili iz šole peš mi
mo studorških kozolcev! Ti zna
meniti kozolci še vedno stojijo, 
čeprav so jih morali že nekaj po
praviti.

Tudi lesna industrija v Češnji
ci se je razširila, saj imamo še 
vedno čudovite gozdove na Po
kljuki in Jelovici, ki nam prina
šajo kar velik dohodek. V Podje
tju in na Gorjušah imajo boljše 
urejene avtobusne prevoze. Ure
dili so tudi smučišče na Poklju
ki, kjer imajo pozimi dovolj 
smučarjev, ki so zadovoljni z 
odlično smuko. Ko sva že pri 
smučiščih, naj ti povem še to, da 
so tudi smučišči na Kobli in na 
Voglu dobro modernizirani, zato 
da se tudi pozimi turizem čeda
lje bolj razvija.

Oh koliko stvari bi ti še mora
la napisati, sicer pa upam, da 
boš kmalu zopet prišla v prelepi 
Bohinj. Kljub industriji, ki sicer 
ne onesnažuje čistega zraka, in 
civilizaciji, je Bohinj ostal še 
vedno tisti lepi kraj, s prelepimi 
gorami in planinami, ki nam bo 
še dolgo ostal v lepem spominu.

Zdaj te še lepo pozdravljam, 
kot tudi ostale tvoje.

Upam, da ste zdravi in zado
voljni. Kmalu nasvidenje!

Lucija Urh, 8. b
OŠ »dr. Janez Mencinger«
Bohinjska Bistrica

Bohinj v prihodnosti (vizija)



STANJE ZAPOSLENIH ZA MESEC DECEMBER 1985

delavcev pripravnikov
TO Tomaž Godec 431 2
TO Rečica 316 7
TO Mojstrana 87
TO Podnart 80
TO FILBO 109
TO Trgovina 26
DSSS 97 9
SKUPAJ 1146 20

ZAPOSLILI SO SE: 
v TO Tomaž Godec:
Tanja ŽMITEK; 1968 -  NK 
Marija CERKOVNIK, 1947 -  NK 
Štefan ARH, 1954 -  PK

v TO Rečica:
Milica DEMŠAR, 1939 -  PK
v TO Mojstrana:
Anton Nadižar, 1969 — NK
v DSSS:
Vesna SERŠEN, 1964 — SS 
ODŠLI IZ DO: 
iz TO Rečica:
Jože KOREN, ml., PK -  JLA 
Tončka AMBROŽIČ, PK — sporazumno 
iz TO Podnart
Maria Višak, PK — sporazumno 
Branko LANGUS, SS — sporazumno
iz DSSS:
Karmen RIJAVEC, SS — potek pripr. dobe 
Simon PODLIPNIK — JLA

POROČILI SO SE:
Goraz VARL in Irena MIHELIČ (TO Podnart) 
Brane JUG (TO Rečica)
RODILI SO SE:
Alojz GRILCU (TO Mojstrana) — sin 
Matevž KORDEŽU (TO Podnart) -  hči 
Branetu CESARJU (DSSS) -  hči

Rešitev novoletne nagradne križanke
Vodoravno: SREČNO NOVO LETO, OERTEL, BIBLIJA, BK, 

ALCAMO, RES, IRAKLION, LIER, EURE, K, CIA, ES, STALAK
TIT, LOME, KALAPALO, HOMER, IC, ELAN, AMA, JIU, LAKAJ, 
IGAL, AJDA, OSTRIŽ, NAAS, KRAAL

Prispelo je 12 rešitev, med njimi samo ena pravilna.
1. nagrado (1.000 din) je prejel Ivan Peteh, upokojenec LIP

LIP Bled ima dislocirane te
meljne organizacije in tudi nji
hova imena so »dolga«, zato si je 
verjetno težko le-te zapomniti.

Kljub temu pa je pošiljka pri
spela na pravi naslov.

"LIP Bled TOMAŽ M ojstrana" 
TOZD Lesna predelava 
64264 Boh. B istr ica

Zmaga Mrtvega bataljona
Tiho naletava sneg. Med veja- 

' mi rahlo vrši veter. Zaletava se 
v veje, da se sneg z njih vsuje na 
tla kot tisoč kristalčkov. »Veliko 
snega je zapadlo,« pomislim. S 
težavo si utiram pot. Vem, da bi 
lahko šla že po zgaženi potki, to
da raje se odločim za sneg, na 
katerega še ni vtisnjena stopi
nja. Rada bi ugotovila, kako je 
bilo partizanom — tretjega bata
ljona Prešernove brigade, ki so 
pred 42 leti gazili to pot.

Bili so utrujeni. Da, snega je 
bilo veliko. S težavo so mu klju
bovali. Vračali so se iz boja in 
utrujene noge so jih komaj nosi
le. Naporen in težak je bil ta boj. 
Mnogo jih je padlo. Z ranjenci je 
bila pot še težja.

Vendar so imeli upanje: še ne
kaj kilometrov, še nekaj metrov, 
ko se bomo lahko pogreli in spo
čili.

Niso govorili. Včasih so si s sa
po pogreli od mraza prezeble ro
ke. Vse je bilo tiho. Nekajkrat je 
tišino zmotil veter. Malo, le toli
ko, da je osvobodil veje težkega 
bremena ...

Prišli so do hotela. Bolničarke 
so ranjence razvrstile po sobah 
in po tleh, kjer je bil prostor. 
Straža je zavzela svoje položaje 
ob oknih. Ostale je premagal 
spanec. Nekajkrat se je stražar
jem zdelo, da se čujejo koraki v 
snegu. Nikogar niso videli. To

da, ko so spoznali svojo zmoto, 
je bilo prepozno.

»Nemci!« je nekdo zaklical z 
zlomljenim glasom.

Takoj za tem streli pušk.
»Na položaje!« se oglasi pove

lje. Streli pa se še kar množijo.
Nekdo ukaže: »Ogenj!« Ves ho

tel objamejo ognjeni zublji.
Kriki umirajočih med plame

ni preglasijo strele. Kdor ni 
umrl v ognju, so ga pokosili ra
fali pušk, ko je hotel zbežati sko
zi okno.

Bitka je trajala več ur. Nem
cev je bilo šestkrat več. Partiza
nov pa komaj stotina in še od 
teh polovica ranjencev. Počasi 
so streli utihnili. Grobna tišina 
je parala zrak.

Prešernov bataljon je bil mr
tev. Od ognja ožgana in od stre
lov prebodena trupla so ležala 
drug čez drugega. Kri je lila po 
tleh. V kotu je še tlela žerjavi
ca . . .

Tiho gazim sneg. Srce mi pre
bada ostra bolečina, zazrem se 
ob vsakem šumu. Za hip se mi 
zazdi, da čujem strele. Da, strele 
in mrmrajočo pesem. Bilečan- 
ka.. .

Med vejami rahlo vrši veter. 
Zaletava se v veje, da se sneg z 
njih vsuje po tleh kot tisoč kris
talčkov — tisoč spominov . ..

Darja

ZAHVALA

Ob smrti očeta 

VIKTORJA STUSKA
se v imenu domačih in v svojem imenu zahvaljujem vsem delavcem 
delovne organizacije LIP Bled, ki so nam z nesebično pomočjo in iz
razi sožalja ter podporo stali ob strani do očetovega zadnjega počiva
lišča.

Zlasti se zahvaljujem za pomoč Petru Debelaku ter za poslovil
ne besede nekdanjemu očetovemu najožjemu sodelavcu Francu Glo
bočniku. Delovni skupnosti in vašemu sindikatu se zahvaljujem za 
vence in godbo.

Še posebej se moram vaši osnovni organizaciji sindikata, usme
ritvi delovne organizacije na sploh zahvaliti za izredno sočutje in 
skrb do upokojencev, nekdanjih sodelavcev. To je odnos do sočlove
ka in njegovega dela, ki brez dvoma veča pripadnost in zavzetost za 
organizacijo. Pozornost do očeta, upokojenca vse do zadnjega dne, 
tako od organizacije kot od nekdanjih sodelavcev nam daje enega 
od odgovorov na dejstvo, da je oče vsa leta do upokojitve z velikim 
veseljem in zavzeto delal pri vas, na LIP-u.

Janko-Sebastijan Stušek

ZAHVALA
Ob izgubi drage mame

MARIJE PERŠE
se zahvaljujemo vsem sodelavcem obrata Tomaž Godec za podarje
no cvetje, izraženo sožalje in spremstvo na njeni zadnji poti.

sin Stanko z družino

I

Glavni in odgovorni ured
nik: Peter Debelak, tehni
čni urednik: Nada Frelih, 
člani: Tone Koncilja, Ja
nez Stare, Franc Globo
čnik, Branko Urh, Anton 
Noč, Jure Ravnik, Tomaž 
Šolar, Miro Kelbl in Ciril 

Kraigher.


